
květen byl  z  pohledu 
m ě s t a  t a k  t r o c h u 

kolaudační měsíc. 
K o n e č n ě  b y l y 
d o k o n č e n y              
a  zkolaudovány 
veřejné záchodky, 
ste jně  tak  by lo 
vydáno i kolaudač-
n í  r o z h o d n u �        

na nově zrekonstruo-
v a n o u  h a s i č s ko u 

zbrojnici. Ta byla slavnostně předána    
v pátek 24. května a kdo přišel, mohl si 
prohlédnout nové zázemí našich 
dobrovolných  hasičů,  techniku               
a vybavení, které mají k dispozici. 
Proběhla i malá ukázka zásahu,           
při které jednotka předvedla, že jejich 
akceschopnost je opravdu na velice 
dobré úrovni.

Přestože topná sezóna je ještě několik 
měsíců před námi, chtěl bych upozornit 
všechny spoluobčany, kteří ještě topí 

pevnými palivy ve starých kotlích,        
že v červenci budou vyhlášeny podmín-
ky poslední výzvy na „kotlíkové dotace“. 
Příjem samotných žádos� pak bude 
zahájen 16. září 2019. Máte poslední 
možnost využít dotaci až 127 500,- Kč 
na pořízení nové technologie vytápění.  
„Kotl íková“  dotace není  jediná    
možnost,  kde získat  prostředky            
na výměnu starého kotle. Lze využít 
také bezúročné „kotlíkové“ půjčky, díky 
které lze celou akci předfinancovat        
a výměna starého kotle tak nemusí být 
boles�vým zásahem do rozpočtu 
domácnos�.

A protože „papírování“ a administra-
ce s �m spojená, není úplně zábava pro 
každého, neváhejte  se na nás obrá�t, 
rádi Vám poradíme a žádost pomůžeme 
připravit. Upozorňuji, že od 1. září 2022, 
vejde v platnost zákaz používání kotlů  
1. a 2. emisní třídy a za nesplnění této 
podmínky hrozí vysoká pokuta.

Je v zájmu nás všech, abychom 

dýchali čerstvý vzduch a své životní 
prostředí si chránili. 

Životního prostředí se také týká téma 
odpadů z našich domácnos�. Moc Vás 
žádám o správné třídění a ukládání 
odpadů na svozová místa. Mnozí si 
pletou svozové místo na tříděný odpad 
se sběrným místem veškerého odpadu. 
Informace o tom, jak správně třídit 
najdete na webových stránkách města 
a také v obsahu tohoto čísla BN.

Závěrem mi dovolte, pozvat Vás      
na naše tradiční slavnos� Benešovský 
slunovrat, T-mobile olympijský běh,     
na který nás přijede podpořit olympio-
nik a mistr světa ve skikrosu Tomáš 
Kraus.  Připraveny jsou i další kulturní 
akce. Jistě je z čeho vybírat a děkuji 
všem, kdo se jakkoliv podílí na přípravě 
a zajištění letního programu.

Všem Vám přeji krásné letní dny.
                                       Pavel Urx, 
                                   starosta města

Benešovské
noviny
Benešovské
noviny
Benešovské
noviny

ZPRAVODAJ MĚSTA BENEŠOV NAD PLOUČNICÍ                 CENA: ZDARMA                 ROČNÍK XXIX / ČERVEN 2019

Milí Benešováci,

Hasiči Benešov n/Pl.

MATEŘSKÁ ŠKOLA ROČNÍK 2018 / 2019
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Klub seniorů Benešov nad Ploučnicí informuje

Z historie našeho města - Benešovský pěvecký spolek Sängerheim
Zvláštní místo v pěstování společné 

kultury patřilo pěveckým sborům.       
V německých oblastech Čech tvořily 
s b o r y  p o  s t rá n c e  o r g a n i z a č n í 
podobnou strukturu jako tělocvičné 
s p o l k y.  V  n a š e m  m ě s t ě  b y l y                    
v předválečném období dva 
pěvecké spolky. Dělnický 
pěvecký spolek Frohsin 
(založen v roce 1902), který 
měl za zkušebnu domovský 
l o ká l  H e ge r h ä u s e l  n a 
Novině a pěvecký spolek 
S ä n g e r h e i m  ( Pě ve c k ý 
d o m o v ) ,  k t e r é m u  s e 
budeme věnovat my. 

Na podzim roku 1873 
založilo 12 benešovských 
měšťanů výše uvedený 
pěvecký sbor. Vedoucím 
chóru byl ředitel školy Ignaz 
Exner a předsedou spolku dr. Oswald 
Althammer. V devadesátých letech   
19. stole� byl mužský sbor rozšířen      
o ženský. Po první světové válce jsou 
vedoucími spolku např. dr. Emil 

Kreibich, Anton Bayer či Hugo Dietel. 
Prezidentkami ženské sekce byly paní 
Else Knirsch, Annl Böhm a Hilde Tampe.  
Sbor se přeorganizoval na pánský, 
ženský a smíšený a k tomu navíc založil 
salónní orchestr se 40 ak�vními 

muzikanty. Pro dámy byl nácvik zpěvu  
v úterý a pro pány ve středu. Zkoušky 
salónního orchestru bývaly koncem 
týdne.

Dlouhá léta byl spolkovým lokálem 

hos�nec U Černého koně (Zum 
Schwarzen Roß, č.p. 43, Slovany).         
O činnos� spolku vypovídal i vysoký 
počet cen získaných při různých 
pěveckých s lavnostech.  Spolek 
předváděl zpěv, divadlo a hudbu. Sbor 

v y s t u p o v a l  s e  s v ý m i 
hudebními vložkami při 
spolkových a církevních 
s l av n o ste c h ,  a l e  i  n a 
pohřbech. K činnos� spolku 
patřilo taktéž organizování 
výletů. Spolek připravoval 
taktéž mnoho vystoupení 
j i n ý c h  p ě v e c k ý c h 
organizací. V srpnu roku 
1884 mělo veliký úspěch 
v y s t o u p e n í  s p o l k u 
L i e d e r t a f e l  z  Č e s k é 
Kamenice, v roce 1886 
ko n c e r t  L o v o s i c ké h o 

Doppel Quarte� v prostorách sálu 
hos�nce Schwarz Roß či v roce 1925 
v ý k o n  D r á ž ď a n s k é h o  s b o r u 
Lindenkranz. 
                                              Vladimír Šefl
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Tajenka z května 2019 zní: „V březnu roku 1961 vznikla nová grafická podniková značka bavlnářského závodu Benar. Celkem 
1468 návrhů zaslali lidé různých profesí do veřejné anonymní soutěže! Jedenác�členná porota tehdy vybrala i dnes stále tolik 
známé logo složené z dvou pro�chůdně umístěných písmen "B". Jeho autorem byl přední český grafik Karel Míšek” Vítězům   
v rychlos� luštění gratulujeme!
Křížovka na tento měsíc má opět vztah k historii našeho města. Zde je nápověda: „Nedávno proběhlo zcela nenápadně výročí 
ins�tuce, která byla v Benešově nad Ploučnicí založena již 3. února 1869 a město jako takové do jejího startu investovalo ve své 
době 5.200 zlatých. Tento rok slavíme 150 let od založení... (viz tajenka).
 První tři úspěšní luš�telé, kteří pošlou nebo přinesou na MÚ k paní Klomfarové správně vyluštěnou křížovku, obdrží dárek.

Luš�li jste v květnu dobře? Zde máte další příležitost. 

Foto: Recitátoři
Zástupci školního parlamentu navš�vili benešovskou radnici

Dne 22. května 2019 navš�vili žáci    
v  rámci  demokra�ckého k lubu 
benešovský městský úřad. Provázel    
je místostarosta, pan Petr Jansa. 
Ukázal jim skoro všechny odbory          
a prostory úřadu. Všichni, kteří žákům 
o své práci vyprávěli, byli velice vstřícní 
a milí a bylo vidět, že své práci rozumí. 
Na závěr se setkali také s panem 
starostou Pavlem Urxem, se kterým 

probírali různá témata, která se týkají 
našeho města a školy. Dozvěděli se tak 
mnoho informací o chodu a správě 
města. Návštěvu si všichni užili a velice 
se jim líbila. Za všechny přítomné 
chceme poděkovat zejména panu 
J a n s o v i ,  k t e r ý  b y l  v ý b o r n ý m 
průvodcem.

                               N. Zubčíková, 8. C

Otevření hasičské zbrojnice 24.5.

Foto ze slavnostního otevření hasičské 
zbrojnice. Našim hasičům přejeme, aby se 
jim v nových prostorách líbilo, klidné služby 
a šťastné návraty ze zásahů.
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NAKLÁDÁNÍ S ODPADY 

Pytle obsahující nesprávně vytříděný 
odpad skončí ve směsném komunálním  

odpadu, což stojí peníze navíc.
Podle množství vytříděného odpadu 

získává město od společnosti 
EKO-KOM a.s.  finanční odměnu

(v r. 2018 cca 265 tis. Kč), 
kterou lze použít na zlepšení  stávajícího  

systému svozu odpadů.

SVOZOVÉ DNY: 
KAŽDÉ SUDÉ ÚTERÝ

TŘÍDĚNÝ ODPAD: 
PLASTY - PAPÍR - SKLO  

(DO PAPÍRU LZE DÁVAT I NÁPOJOVÉ 
KARTONY  - TETRAPACK)
PRO KAŽDOU SBÍRANOU 

KOMODITU ODPADU POUŽÍVEJTE 
SAMOSTATNÝ PYTEL!!!

DO PYTLE NEPATŘÍ OSTATNÍ 
SLOŽKY DOMOVNÍHO ODPADU 

(PLENY, STELIVO APOD.)!!!
DO PYTLŮ JIŽ NETŘÍDÍME TEXTIL. 

TEN PATŘÍ DO SPECIÁLNÍCH 
KONTEJNERŮ NA TEXTIL.

POKYNY A INFORMACE
KE SVOZU PYTLOVÉHO 

TŘÍDĚNÉHO ODPADU

DĚKUJEME, 
ŽE TŘÍDÍTE SPRÁVNĚ! 

Odbor VŽP

Každý z nás se zbavuje doma věcí, které 
již nepotřebuje, zcela automa�cky 
hozením do  odpadkového koše                
a následně odnese denní „porci“ tohoto 
odpadu do sběrné nádoby (popelnice) 
před domem a vytříděný odpad (papír, 
sklo, PET láhve, příp. tetrapacky)           
do nejbližších nádob na tříděný odpad. 
Co se dále děje s �mto odpadem? Tyto 
nádoby jsou barevně odlišeny (modrá 
–papír, žlutá – PET láhve, zelená – 
barevné sklo, bílá - čiré sklo). Tetrapacky 
se dávají do speciálních oranžových 
pytlů, které si občané města mohou 
vyzvednout na pokladně Městského 
úřadu a každé sudé úterý připravit před 
dům k vývozu. Svoz zajišťuje společnost 
Pro EKO Varnsdorf, s.r.o. Papír, PET láhve     
a plasty jsou odváženy do skladovacích 
prostor společnos�, kde probíhá jejich 
dotřídění a následuje odvoz k dalšímu 
zpracování. Sklo se překládá do velkých 
přepravních kontejnerů a je odváženo     
k dalšímu využi�. Tetrapacky se odváží 
do papíren. V Benešově n/Pl. zajišťují 
svoz směsného komunálního odpadu   
(tj. odpad po vytřídění, které provede 

každý ještě před �m, než ho vyhodí do 
sběrné nádoby) Technické služby Děčín 
a .s .  (dále  jen  TsD) .  Dle  zákona                   
o odpadech jsou oprávněnou osobou     
k  n a k l á d á n í  s  o d p a d y  k  j e j i c h 
shromažďování, soustřeďování, sběr, 
výkup, třídění, přepravu a dopravu, 
s k l a d o v á n í ,  ú p ra v u ,  v y u ž í v á n í                  
a odstraňování. Při svozu obsluha 
vozidel vizuálně kontroluje vrchní vrstvy 
odpadu ve sběrné nádobě, pokud je       
v  nádobě odpad,  který  nepatř í               
do směsného komunálního odpadu 
(například stavební odpad, odpad ze 
zeleně, nebezpečný odpad, horký 
popel), není sběrná nádoba vyvezena. 
Bližší informace TSD a.s.: Václav Šonka, 
tel. 604225828. Pokud byl váš směsný 
komunální odpad vyvezen oprávněnou 
osobou k nakládání s odpady, dostane 
se na skládku Orlík IV. Toto je jeden ze 
způsobů  odstraňování  odpadů. 
Kapacita této, ale i jiných skládek je 
omezena a tak z toho vyplývá, že je 
nutno předcházet vzniku odpadů, 
o m e z o v a t  j e j i c h  m n o ž s t v í                          
a nebezpečnost jejich vlastnos�.                                              
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Mil í  přáte lé ,  zdrav ím Vás  od 
benešovského kostela.  V pátek          
24. května proběhla v celé republice 
Noc kostelů. I benešovský kostel byl 
večer otevřený a přišlo se podívat       
asi 130 návštěvníků z města i z okolí. 
Mnozí lidé navš�vili během večera více 
kostelů v okolí. U nás několik desítek 
posluchačů ocenilo dynamický zpěv 
Děčínské pěvecké sešlos� SaH pod 
vedením Jany Štrbové.

Co nás čeká v příš�ch týdnech až do 
začátku léta? V neděli 9. června 
oslavíme slavnost Seslání Ducha 
svatého, čímž uzavřeme velikonoční 
dobu. V neděli 16. června bude 
slavnost Nejsvětější Trojice, 23. června 
oslava slavnos� Těla a Krve Páně – Boží 
Tělo. V pátek 28. června nás čeká 
slavnost nejsvětějšího Srdce Ježíšova   
a v pátek 5. července slavnost sv. Cyrila 
a Metoděje.

Ještě chci upozornit na to, že v neděli 
23. června v 15 hodin bude slavit 
poutní  bohoslužbu ze s lavnos� 
Narození sv. Jana Kř�tele v kostele        
v Horních Habar�cích litoměřický 
biskup Jan Baxant.

S koncem školního roku začnou 
prázdniny i dětem, které v pátek            
v  1 6  h o d i n  p ř i c h á ze j í  n a  fa r u                
na vyučování náboženství. Dá-li Bůh, 
začneme zase v září 2019. 
V loňském roce byly dokončeny práce 
na restaurování interiéru kaple Panny 
Marie Bolestné a letos připravujeme 
renovaci aspoň čás� střechy kostelní 
věže.

V kostele pamatujeme modlitbou  
na celé město a jeho obyvatele. 
Přijměte prosím i mé přání pokoje         
a dobra. Ať jsou naše dny nesené 
dobrým duchem. 
                                       Fran�šek Hylmar

Noc kostelů 2019  a informace z farnos� Dě� pomáhají dětem

Ž á c i  n a š í  š ko l y  s e  p o  v ý z v ě                 
N. Šindelářové, jejích spolužáků             
z 5. A a žákovského parlamentu zapojili 
do charita�vní pomoci matkám            
a dětem žijícím v Domově svaté Máří 
Magdalény v Jiře�ně pod Jedlovou. 
Protože jim nikdy není lhostejný osud 
dě� a jejich maminek, zapojili se          
do sbírky s plnou vervou. V pondělí    
13. května 2019 si vše převzali zástupci 
azylového domu. Poděkování si 
zaslouží všichni, kteří se do akce 
zapojili. N. Šindelářová, žáci 5. A               
a žákovský parlament  Základní školy 
Benešov nad Ploučnicí.

Volby do EU v Benešově n/Pl.

umístění číslo název platné hlasy %

1 30 ANO 2011 172 28,66

2 28 Svob.a př.dem.-T.Okamura (SPD) 74 12,33

3 9 Komunis�cká str.Čech a Moravy 63 10,50

4 27 Česká pirátská strana 55 9,16

5 5 Občanská demokra�cká strana 49 8,16

6 26 Koalice STAN, TOP 09 45 7,50

7 7 Česká str.sociálně demokrat. 35 5,83

8 6 ANO, vytrollíme europarlament 16 2,66

9 39 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 14 2,33

10 24 HLAS 12 2,00

37 Evropa společně 7 1,16

40 Alterna�va pro Česk. rep.2017 7 1,16

12 Alterna�va pro Česk. rep.2017 6 1,00

16 Vědci pro Českou republiku 6 1,00

15 34 Demokra�cká strana zelených 5 0,83

8 Romská demokra�cká strana 4 0,66

25 Koalice Svobodní, RČ 4 0,66

29 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL 4 0,66

13 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 3 0,50

17 Koalice ČSNS, Patrio� ČR 3 0,50

22 Česká Suverenita 3 0,50

32 Moravané 3 0,50

2 Strana nezávislos� ČR 2 0,33

11 SPR-Republ.str.Čsl. M.Sládka 2 0,33

4 Národní socialisté 1 0,16

14 NE-VOLIM.CZ 1 0,16

18 JSI PRO?Jist.Solid.In.pro bud. 1 0,16

23 TVŮJ KANDIDÁT 1 0,16

33 PRVNÍ REPUBLIKA 1 0,16

36 Koalice Soukromníci, NEZ 1 0,16

1 Klub angažovaných nestraníků 0 0,00

3 CESTA ODPOVĚDNÉ SPOLEČNOSTI 0 0,00

10 Koalice DSSS a NF 0 0,00

15 Pro Česko 0 0,00

19 PRO Zdraví a Sport 0 0,00

21 Moravské zemské hnu� 0 0,00

31 Agrární demokra�cká strana 0 0,00

35 BEZPEČNOST,ODPOVĚDNOST,SOLID. 0 0,00

38 KONZERVATIVNÍ ALTERNATIVA 0 0,00

31 až 39

11 až 12

13 až 14

16 až 18

19 až 22

23 až 24

25 až 30
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V pátek 10. května 2019 se uskutečnilo 
na 25. mezinárodním knižním veletrhu 
a literárním fes�valu Svět knihy Praha 
2019 finálové kolo soutěže Souboj 
čtenářů. Finále se zúčastnilo pět 
nejlepších týmů z on-l ine kola.            
Na rozdíl od online kola odpovídali 
s o u t ě ž í c í  š e s ť á c i  n a  o t á z k y                    
ze soutěžních knih přímo, v časovém 
l imi tu  muse l i  napsat  odpověď             
na tabulku a následně ji přečíst porotě, 
která jejich odpovědi zaznamenávala. 
Ta na závěr spočítala body za správné 
odpovědi, vítězem se stalo družstvo 
Základní školy Šumperk. Naši žáci        
se i přes velkou snahu a připravenost 
u m í s � l i  v  c e l o s t á t n í m  fi n á l e                 
na krásném 4. místě. Děkujeme za 
vzornou reprezentaci a předvedené 
výkony.
                                      Mgr. S. Matysová

Finále souboje čtenářů

Žáci 8. tříd se zapojili do soutěže     
n a  p o d p o r u  p ř í r o d n í c h  v ě d                    
a technických oborů - Krajská odysea, 
soutěže pořádané v  rámci  KAP 
vzdělávání Ústeckého kraje. V průběhu 
dubna a května 2019 se na různých 
středních školách uskutečnila okresní 
kola ve stavitelství, robo�ce, biologii    
a matema�ce, při kterých v jednom 
týmu soutěžil i  společně žáci ZŠ              
a studen� SŠ. Nejlepší postoupili        
do krajských kol.

V průběhu května se ve škole 
vzdělávali také pedagogové, v rámci 
projektu Otevřená mysl proběhlo 
vzdělávání k tématu práce s Ipadem.    

V úterý 7.5.2019 proběhl v aule školy 

v rámci projektu Místní akční plán 
rozvoje vzdělávání II pro SO ORP Děčín 
akreditovaný seminář s názvem „Cesty 
spolu – spolupráce asistenta pedagoga 
a učitele“. Semináře se zúčastnili 
pedagogič� pracovníci naší školy          
a okolních škol a školek. Přínos této 
akce spočívá ve sdílení dobré praxe      
a prohlubování kvalifikace pracovníků 
ve školství a v oblas� inkluze.

Ve čtvrtek 16.5.2019 se na Gymnáziu 
Teplice uskutečnilo krajské kolo 
Biologické olympiády v kategorii žáků 
8. a 9. tříd. Naši školu reprezentoval     
J. Mar�nec z 8. C, který obsadil krásné 
9 . m í s t o  z  2 6  s o u t ě ž í c í c h . 
Blahopřejeme!  

Ve středu 22.5.2019 se smíšené 
čtyřčlenné družstvo našich žáků –        
F. S�nil, A. Procházková, K. Bížová          
a P. Fleischer - zúčastnilo již 9. ročníku 
soutěže Mladý záchranář – ukaž,         
že umíš. Ročníku 2019 se zúčastnilo   
11 týmů ze základních škol okresu 
Děčín   a naši reprezentan� se umís�li 
na 8. místě. 

Žáci 8. a 9. tříd v rámci prevence 
navš�vili v pátek 24. května 2019 díky 
podpoře Spolku Kvalitní život z Tisé       
a MAS Labské skály pro�drogový vlak 
REVOLUTION TRAIN v Ús� nad Labem. 
Cílem je inspirovat k pozi�vním 
životním volbám.
                                   Mgr. M. Šmídová

Zdravá pětka

V průběhu května 2019 zavítala       
do naší školy Zdravá 5, což je výukový 
program zaměřený na zdravou výživu, 
program, který školám poskytuje 
zdarma Nadační fond Albert. Pod 
vedením lektorky Zdravé 5 paní Věry 
Bi�nerové dě� absolvovaly programy 
zaměřené na zdravý životní styl, 
p ř e d e v š í m  v  o b l a s �  z d r a v é h o 
stravování. Lektorka Zdravé 5 v rámci 
dvouhodinového bloku zábavnou         
a interak�vní formou seznamovala žáky 
se zásadami zdravého stravování. 
Nejmladší žáci absolvovali Školu Zdravé 
5 ,  kde  ve  skup inkách  soutěž i l i                 
a spolupracovali, seznámili se správnou 

skladbou jídelníčku, vybírali vhodné 
potraviny. Starší žáci Nakupovali          
se Zdravou 5, prostřednictvím deskové 
hry odpovídali na kvízové otázky a plnili 
prak�cké zábavné úkoly. Pro nejstarší 
žáky měla Zdravá 5 připravenou Párty 
se Zdravou 5, při které si pod vedením 
lektorky ve školní kuchyňce připravili 
jednoduché tepelně připravené menu. 
Kromě toho se samozřejmě dozvěděli    
i spoustu zajímavých �pů a triků             
k  v a ř e n í ,  s k l a d b ě  j í d e l n í č k u                      
i potravinám. Zdravá 5 byla také             
u předškoláků v mateřské škole, pro ně 
byly připraveny Hrátky Zdravé 5, 
pohádkový příběh o Evičce a Péťovi, 
kteří naleznou společně s partou 
Zdravé 5 cestu ke zdraví. Děkujeme 
l e k t o r c e  p a n í  V.  B i � n e r o v é                      
a Nadačnímu fondu Albert, který vše 
potřebné pro vzdělávací program 
poskytl zdarma.
                                        Mgr. M. Šmídová

V rámci projektu Škola pro život 
(CZ.02.3.68/0.0/0.0/18_063/0011931), 
který na naší benešovské škole probíhá 
od 1. února 2019, pracují žáci v různých 
klubech - Čtenářských klubech, Klubech 
komunikace v cizím jazyce, Klubu 
zábavné logiky, Klubu občanského 
vzdělávání a demokra�ckého myšlení, 
ale také třeba v Badatelském klubu. Ten 
je určen žákům 1. stupně. Klub              

je zaměřen na rozvoj badatelských 
d o v e d n o s �  v  p ř í r o d o v ě d ný c h , 
technických a společenskovědních 
oborech a na zvyšování funkční 
gramotnos� v těchto oborech. Každý 
týden pracují žáci nad novými pokusy   
a �m viditelně rozvíjejí svůj zájem          
Mgr.  J .  Soorováo př í rodovědné 
předměty.
                                          Mgr. J. Soorová                                                                                                   

Projekt  Škola pro život

Beseda se spisovatelkou
Mezi žáky 1. stupně zavítala v 

průběhu května 2019 spisovatelka 
dětských knih paní Jitka Vítová. 
Vyprávěla dětem, jak vzniká knížka, kdy 
a proč začala psát a jak vybírala hlavní 
hrdiny svých knížek. Ukázala jim, jak 
vlastní knížka vzniká, co všechno          
je potřeba než se knížka dostane mezi 
čtenáře. Nejednalo se vždy jen              
o výklad, ale sami žáci pracovali             
s ukázkami z knížky, vyhledávali v textu 
a plnili další jednoduché čtenářské 
ú ko l y.  N e j l e pš í  by l i  o d m ě n ě n i 
černobílými obrázky z autorčiných 
knížek. 
                                        Mgr. J. Soorová

Letem světem , krátce k dalším ak�vitám benešovské školy



V úterý 14. května 2019 se družstvo 
reprezentantů naší MŠ zúčastnilo 
Olympiády mateřských škol v Děčíně. 
Celkem soutěžilo 18 školek. Počasí nám 
moc nepřálo. Výsledky souzěžení jsme 
s e  d o z v ě d ě l i  a ž  d a l š í  d e n .                    
N a š e  d r u ž s t v o   s e  u m í s � l o                    
na 3. místě v celkovém hodnocení. 
Lukáš Major získal zlatou medaili        
za běh na 20 metrů a Adélka Huberová 

bronzovou za skok z místa.  Po návratu 
domů nás přivítali velkým jásotem naši 
kamarádi ze školky. Všichni soutěžící si 
zaslouží velikou pochvalu a poděkování 
za vzornou reprezentaci a dosažené 
výsledky. 

To m u t o  d ě n í  p ř e d c h á z e l a 

Olympiáda naší školky, na které se svojí 
pomocí podílela třída 9. B ze ZŠ. 
Přidáváme jednu společnou fotku         
a velké poděkování za spolupráci mezi 
školou a školkou. 
                                             Mgr. Z. Černá
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 V sobotu 18.5.2019 proběhl                
ve  sportovní  ha le  v  Děč íně  I I .               
na Riegrově ulici v rámci oslav Děčínské 
kotvy již 8. ročník závodů ve sportovní 
gymnas�ce O pohár Věry Čáslavské.   
V tento den se současně slavilo 120. 
v ý r o č í  o d  z a l o ž e n í  Č e s k é h o 
o l y m p i j s k é h o  v ý b o r u ,  j e h o ž 
předsedkyní od konce roku 1989 byla 
právě Věra Čáslavská. Tato dosud 
n e p ř e ko n a n á  č e s ko s l o v e n s k á 
sportovkyně si vybrala gymnas�cké 

prostředí v Děčíně pro celoživotní 
ú s p ě c h y  t r e n é r ů  m a n ž e l ů 
Rejnartových a coby jedinému místu 
na světě propůjčila své jméno soutěži, 
která má za cíl přivést k tomuto sportu 
co nejvíce žákyň a dorostenek. 
Gymnas�cké prvky jsou základem 
každého sportu. V roce 2019 tradičně 

velmi pěkně zabojovaly gymnastky       
z  D ě č í n a ,  k d e  j s o u  č l e n k a m i 
t ě l o v ý c h o v n é  j e d n o t y  i  d í v k y                  
z Benešova nad Ploučnicí. V kategorii 
VS0A z ískala  stř íbrnou medai l i 
(kladina, prostná) benešovská Sofie 
Feistnerová, které na zisk zlata chybělo 
pouhých 0,4 bodu. Gratulujeme!

O pohár Věry Čáslavské - sportovní úspěch zamířil i do Benešova nad Ploučnicí

Sportovní aktuality ze ZŠ Benešov nad Ploučnicí
V průběhu května měla naše škola 

reprezentanty v řadě sportovních 
soutěží. Již ve čtvrtek 2. května 2019 
odehrálo družstvo chlapců zápasy     
17. ročníku fotbalového halového 
turnaje Vladimíra Šmicera, který již 
tradičně pořádá ZŠ Verneřice a kterého 
se zúčastnil sám zakladatel - Vladimír 
Šmicer. Náš tým vybojoval krásné        
3. místo za vítěznými Verneřicemi        
a druhou Horní Policí. 

Ve dnech 7. a 9. května 2019             
se družstvo mladších žáků a tým dívek 
zúčastni ly  florbalových turnajů           

na zimním stadionu v Děčíně. Ve velmi 
dobře zorganizovaném turnaji měli 
možnost si zahrát na opravdovém 
florbalovém povrchu. 

V polovině května se v Markvar�cích 
uskutečnila okresní finále fotbalového 
Mc Donald 's Cupu. V obou kategoriích 
se vítězem stalo družstvo ZŠ Kamenická 
Děčín, oba naše týmy i přes velkou 
snahu nevybojovaly přední umístění. 

Všem našim reprezentantům – 
fotbalistům i florbalistům děkujeme   
za reprezentaci školy.

                                 Mgr. M. Šmídová

Olympiáda mateřských škol v Děčíně
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Vítání občánků

Dne 18. května  pořádal SPOZ  
tradiční vítání občánků do života.         
K slavnostnímu aktu se dostavili �to 
malí občánci s rodinami: 
Filípek Voj�šek, Jakoubek Hoffmann, 
Kamilka Dančová, Nelinka a Davídek 
Frišovi a Věruška Skřivánková.

Slavnostním projevem přivítal malé 

občánky starosta města Pavel Urx,      
za přítomnos� matrikářek Mgr. Zdeňky 
Čvančarové, vedoucí HS a Věry 
Erlebachové.  Krásným přednesem 
básně doplnila obřad Simonka Petrová 
a na klávesy zahrála a zazpívala Mgr. 
Zdeňka Černá. Všechna miminka 
dostala dárečky jako upomínku          

na tento den.  Tímto děkujeme paní 
Pavle Dernerové za výrobu obrázků     
se jmény miminek.

D a l š í  o b ř a d  v í t á n í  o b č á n k ů 
plánujeme na podzim roku 2019.  Kdo 
má zájem se zúčastnit, dostavte          
se s rodným listem dítěte na matriku 
městského úřadu.

Tenisový turnaj dvouher

V sobotu 25.5.2019 se konal tenisový 
turnaj ve dvouhře. Do turnaje se 
přihlásilo celkem 8 hráčů z oddílu MSK 
Benešov n. PL. Turnaj byl rozlosován     
na dvě skupiny po 4 hráčích, kde hrál 
každý hráč s každým. Do semifinále 
postupovali první 2. hráči z každé 
skupiny, kteří hráli křížem mezi sebou, 
tedy 1. s 2. Vítězové semifinálových 
utkání se spolu utkali  ve finále               
o 1. a 2. místo, poražení hráli o 3. a 4. 
místo. Turnaj měl velmi dobrou úroveň 
a byly k vidění vynikající zápasy plné 
emocí a tenisových výkonů.

Vš e m  ú č a s t n í k ů m  d ě k u j e m e            
za úžasné výkony a těšíme se na další 
turnaj. 

Děkujeme manželům Strakovým      
za pohodový chod turnaje. Dále 
d ě ku j e m e  vš e m  s p o n zo r ů m  za 
poskytnuté dary, jako ceny a to 
jmenovitě: Marcelovi Miščíkovi z fy. 
VLAMARA s.r.o. a Petrovi Frühaufovi     
z fy CAFFÉ 08 a Soně Holingerové           
z ČEZ a.s.
1. místo - Mar�n Podolínský
2. místo - Mar�n Stach
3. místo - Mar�n Š�pek
4. místo – Radek Provazník
5. místo – Milan Špička 
6. místo – Jan Staněk
7. – 8. místo – zápas mezi Jaroslavem 
Zemanem a  J i ř ím Zemanem  se                  
z důvodu deště nedohrál.

Chcete vidět, jak vypadá kogenerační 
jednotka a jakým způsobem funguje?
Přijďte se podívat do kotelny v Benešově nad 
Ploučnicí, kde jsme v letošním roce jednu 
zprovoznili.
Společnost E.ON v Benešově nad Ploučnicí 
vystavěla a provozuje kogenerační jednotku  
o instalovaném výkonu 600 kWe, která 
dodává městu a jejím obyvatelům více
než 7 400 GJ tepla ročně. To je takové 
množství tepla, které by stačilo například pro 
400 domácnos� na celý rok!

Jménem SZŠ a VOŠZ v Mladé 
B o l e s l av i  d ě ku j i  p a n í  u č i te l c e            
Mgr. Mar�ně Rejmanové ze ZŠ a MŠ              
v Benešově nad Ploučnicí za výtvarné 
modely s názvy Laskavá a Veselá 
nemocnice.  Tato  ve lmi  peč l ivě 
vytvořená,  velkoformátová dí la            
ve tvaru paravánů vyrobili pod jejím 
vedením žáci 3. tříd jako dar k oslavám 
70. výročí naší školy. 

Nesmírně nás všechny potěšil zájem 
o náročnou profesi zdravotníků, 
oceňujeme nápadité zpracování, 
pracovní nasazení a ak�vitu nad rámec 
běžné náplně výuky. Modely budou 
vystaveny ve škole v týdnu oslav           
na konci června 2019. 
                           Mgr. Marcela Horynová
                      SZŠ a VOŠZ Mladá Boleslav

Poděkování z Mladé Boleslavi Sraz Benaráků

Letošní Sraz bývalých Benaráků         
se uskuteční ve čtvrtek 27. června 
2019 v 16,00 hod. v Baru Plovárna 
v Benešově n. Pl. na koupališ�. 
Přijďte si popovídat s bývalými 
spolupracovníky a kamarády. 
Vezměte s sebou dobrou náladu. 
           Srdečně zve Marie Tojmarová
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Srdečně zveme všechny děti na divadelní pohádku  

 
 

Divadélka Krabice Teplice

 

28. 6. 2019

 

od 15:00

 

Nádvoří Horního zámku.

 

Vstupné na představení zdarma.

 

Zdarma si budou také moci školáci za samé jedničky 

 

prohlédnout  zámek

   


